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Bestemmingsplan Prinses Máxima Centrum 

Voorzitter 

 

Heleen de Boer 

Tijd 19.30 – 20.30 uur 

Zaal K. 1.04 

Soort Bijeenkomst: Bespreken raadsvoorstel  

Werkvorm bijeenkomst Regulier 

Geagendeerd door: Regulier 

Doel van de bijeenkomst De raad hoort graag de mening van de indieners van zienswijzen en 

andere betrokkenen. 

Betrokken ambtenaren Marjon van Caspel, REO 

Han Schraders, SO 

Tonia Koops, SO Groen 

Meepraters C. Broekhuizen Vereniging ouders, kinderen en kanker, VOKK 

Pieter Duif Verhoeven UMC Utrecht 

J. Maljers  Stichting Kinderen Kankervrij (KiKa) 

P. Venhoeven              Prinses Máxima Centrum/Kinderoncologie 

R. Pieters              Prinses Máxima Centrum/Kinderoncologie 

Dries Berendsen   Universiteit Utrecht 

Ruut van Rossen Universiteit Utrecht 

Portefeuillehouder(s)  Paulus Jansen 

Griffiemedewerker(s) Aveline Molenaar 

Programma Indieners van zienswijzen  aan het woord 

Vragen raadsleden 

Vervolg De gemeenteraad debatteert over dit onderwerp tijdens de 

vergadering van de commissie Stad & Ruimte donderdagmiddag 27 

augustus. De raad besluit in principe hier over tijdens de eerst 

volgende raadsvergadering.  

 

Onderwerp en doel van de bijeenkomst 

In een bestemmingsplan legt de gemeente planologische bepalingen voor een bepaald stadsdeel vast. 

Hoofddoel van het bestemmingsplan Prinses Máxima Centrum, De Uithof is om nieuwbouw van een centrum 

voor kinderoncologie mogelijk te maken. Indieners van een zienswijze zijn welkom als meeprater. 

 

Bijdragen 
  

C. Broekhuizen Vereniging ouders, kinderen en kanker, VOKK 

Ik vertegenwoordig als bestuurslid de VOKK in deze. De VOKK is de enige erkende patiëntenvereniging voor 

kinderkankerpatiënten in Nederland. Meer dan 90% van de families met kinderkankerpatienten is lid van de 

VOKK, we mogen dus gerust stellen dat we namens hen spreken. Het PMC is een initiatief van patiënten 

(vertegenwoordigd in de VOKK) en behandelaars zélf. Dat is uniek in Nederland, en zelfs daarbuiten. De 

patiënten en de specialisten willen dit zélf. Wij strijden al vele jaren voor 1 geconcentreerd behandelcentrum 

voor kinderkanker in Nederland. Jaarlijks krijgen >550 kinderen kanker. Wetenschappelijk onderzoek heeft 

aangetoond dat wanneer je hoogwaardige specialistische zorg verder concentreert, de overlevingskans 

toeneemt. Dit initiatief gaat letterlijk over het redden van enkele kinderlevens per jaar. Ook de lange termijn 
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gevolgen van de behandeling van kinderkanker kunnen op deze wijze worden verminderd. Het te realiseren 

ziekenhuis is te kleinschalig om allerlei dure voorzieningen voor zorg en research zelf te hebben. Daarom is  

 

 

een samenwerking met een universitair ziekenhuis essentieel. In dit concept kunnen we via een korte 

loopbrug gebruikmaken van die voorzieningen van het UMCU/WKZ. Je wilt toch niet met je doodzieke kind 

hele afstanden moeten afleggen voor een kleine operatieve ingreep? Bovendien maakt ?ontwikkelingsgerichte 

zorg? deel uit van de visie op de inrichting van de zorg in dit nieuw kinderziekenhuis. Dat betekent deels ook 

dat de wijze waarop een gebouw wordt gerealiseerd, de ontsluiting vanuit het gebouw naar de natuur 

bijvoorbeeld, bijdraagt aan de genezing van een kinderkankerpatient. Last but not least is de centrale ligging 

voor vele gezinnen extreem belangrijk. Sommige behandelingen duren wel 2 1/2 jaar en ontwrichten een 

gezinsleven aanzienlijk. Reisafstanden spelen dan ook belangrijke een rol. Maar de beste zorg staat altijd 

voorop. De huidige locatie, centraal en direct op korte afstand gekoppeld met het UMCU en WKZ is extreem 

belangrijk voor alle gezinnen met kinderkankerpatienten. Ik reken daarom ook op een juist en spoedig besluit 

zodat zo snel mogelijk het leven van meer kinderkankerpatientjes gespaard kan worden. 

 

Pieter Duif Verhoeven, UMC Utrecht 

Het UMC Utrecht ondersteunt van harte de komst van het PMC naar Utrecht. De combinatie van het PMC met 

het UMC Utrecht, het Wilhelmina Kinderziekenhuis, De Universiteit Utrecht en Hogeschool Utrecht, het 

Hubrecht Instituut, Danone en andere topinstituten- en onderzoekers op het gebied van oncologie is niet 

alleen uniek in Nederland maar komt ook op mondiale schaal zeer weinig voor. Der samenwerking op het 

gebied van het oncologische onderzoek zal hiermee aan sterke voorwaartse impuls krijgen. De keuze voor de 

specifieke locatie ten oosten van het WKZ is een zeer logische keuze wanneer je bedenkt dat de 

samenwerking tussen het WKZ het PMC op het gebied van patiëntenzorg en opleidingen zeer intensief zal 

zijn. Vanuit bedrijfskundig oogpunt is die nabijheid ook zeer belangrijk omdat met de verbinding door een 

brug kostbare en arbeidsintensieve afdelingen zoals operatiekamers en intensive care kunnen worden 

gedeeld. 

 

J. Maljers, Stichting Kinderen Kankervrij (KiKa) 

Mijn naam is Jaap Maljers en ik ben al 10 jaar actief aan het strijden om de zorg voor kinderen met kanker in 

Nederland op een locatie te concentreren. Ik sta hier als broer van een meisje dat jong aan een hersentumor 

is overleden een gebeurtenis die grote impact heeft gehad op mijn familie. Ik sta hier als ervaren ondernemer 

en organisatie adviseur in de zorg en ik weet hoe groot het belang is van concentratie van zorg voor kwaliteit. 

Ik sta hier als voorzitter van Kika het fonds dat bijna ?20 miljoen per jaar ophaalt voor kinderoncologische 

research. Voor Kika telt maar een enkele standaard: het allerhoogste en het allerbeste. Ik ben dan ook 

ongelooflijk trots dat wij Prof Hans Clevers hebben aangetrokken als Wetenschappelijk directeur voor het 

Prinses Maxima. Met zijn komst wordt Utrecht een mondiale ?hotspot? voor research waar het creme de la 

creme van de wereldwijde research zich zal verzamelen. Mijn voorspelling is dat voor 2025 er een Nobelprijs 

wordt uitgereikt voor onderzoek dat is uitgevoerd in het Prinses Maxima HET kinderoncologische centrum 

gevestigd in Utrecht. Het Prinses Maxima is daarmee het mooiste cadeau dat een stad als Utrecht zich maar 

kan voorstellen. Hier wordt de basis gelegd om straks 95% genezing te hebben gerealiseerd, hier wordt de 

basis gelegd voor een internationaal netwerk van kinder-oncologische zorg en research. Het grote succes van 

Kika is het bewijs dat er een enorm draagvlak is in de maatschappij voor het Prinses Maxima. Ruim 400.000 

mensen doneren jaarlijks aan Kika, elk jaar vinden meer dan 5000 acties plaats speciaal voor Kika. Daarmee 

kan Kika zich oprecht een belangrijke beweging noemen in onze maatschappij. De richting die deze 

beweging uitgaat is duidelijk. Iedereen staat er achter; Kinderkankerzorg moet in Nederland op een plek 

geconcentreerd worden. Nederland WIL het Maxima Centrum voor Kinderoncologie daarover is er bij mij geen 

greintje twijfel. En waar komt dat alles dan te staan? In Utrecht als je daar niet trots op bent waarop dan wel? 
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P. Venhoeven, Prinses Máxima Centrum voor kinderoncologie 

Er zal worden stilgestaan bij het belang van de gekozen locatie voor het Prinses Máxima Centrum, ook in 

combinatie van het definitief bouwontwerp. (Zie Powerpointpresentatie) 

 

R. Pieters, Prinses Máxima Centrum voor kinderoncologie 

Er zal worden ingegaan op de vraag waarom de komst van het Prinses Máxima Centrum noodzakelijk is voor 

de verbetering van de zorg voor kinderen met kanker. Tevens wordt het belang van de gekozen locatie uit de 

doeken gedaan. (Zie Powerpointpresentatie). 

 

Dries Berendsen, Ruut van Rossen, Universiteit Utrecht 

De UU zal een korte verklaring afleggen ter ondersteuning van de inpassing van het Prinses Màxima Centrum 

in De Uithof op de wijze die in het voorliggende bestemmingsplan wordt beschreven. 

Spreektekst wordt nagezonden. 

De UU is onder de indruk van de vorming van het Prinses Maxima Centrum, als landelijk centrum  voor 

kinderoncologie, bovenal vanwege het grote maatschappelijk belang om de zorg voor deze patiëntengroep 

verder te kunnen verbeteren. Met de vestiging in Utrecht Science Park De Uithof zal dat in zeer nauwe 

samenwerking met een hiervoor toegeruste wetenschappelijk topomgeving plaatsvinden. “Utrecht” kan 

daarmee tot de wereldtop in dit werkveld gaan behoren. 

  

In de afgelopen twee jaren hebben PMC, UMCU, Gemeente en UU veel tijd en energie gestoken om tot een 

goede ruimtelijke inpassing te komen. Dat was geen eenvoudige opgave, gelet op de vele randvoorwaarden 

waarbinnen deze puzzel moest worden opgelost. En ís opgelost. 

  

De UU is – mede in haar rol als gronduitgevende partij - zonder voorbehoud content met het bereikte 

resultaat: 

- Hoofdzaak is dat o.g.v. het definitieve ontwerp voor de doelgroep een zo goed en aangenaam 

mogelijk gebouw tot stand gaat komen, met zoveel mogelijk baat van de groene omgeving. 

- De directe, fysieke verbinding met UMCU/WKZ kan zonder dure, ingewikkelde constructie tot stand 

komen. 

- De verkeersafwikkeling is, gegeven de ruimtelijke beperkingen, toegesneden op de onderscheiden 

doelgroepen: patiënten/bezoekers inpandig op locatie, personeel op loopafstand, verder een uitstekende OV-

ontsluiting via tramhalte WKZ. 

- Voor de stedenbouwkundige en landschappelijke inpassing heeft de UU een beeldkwaliteitsplan 

opgesteld; het ontwerp van PMC is in dialoog hiermee tot stand gekomen; dit voldoet op alle hoofdzaken.  

- De groen- en watercompensatie zal, deels op grondeigendom van UU, vorm krijgen door herstel van 

de historische hoofddijk, verbreding van sloten / verbetering van ecologische verbindingen, extensief 

weidebeheer in de zone tussen PMC en Oostbroek, ontsluiting voor recreatief gebruik. 

Afspraken over uitvoering van alle voorgaande punten maken deel uit van de erfpachtovereenkomst die 

tussen PMC en UU is gesloten. 

 


